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OKURLARIMIZDAN GÖRÜŞLER 

Dergimizin Cilt VIH ve 4 Sayılı nüshasın-
daki Başyazi'ya Sayın Prof. Hayri BSrten ve 
Saym Prof. Melih Tokay'dan aldığımı/, cevabı 
aşağıda aynen veriyoruz. 

Maden Mühendisleri Odası, 
Yönetim Kurulu Başkanlığına, 
Ankara. 

Sayın Odanızın yayımlamakta olduğu 
«Madencilik» Dergisinin Kasım 1969 tarihli 
Cilt VIII, ve 4 Sayılı nüshasının 151 nci sabi
tesinde sarı kâğıtlara basılmış BAŞYAZTnızı 
okuduğumuzda hayretler içinde kaldık. 

Mevzuat ve Yönetmeliklerle tesbit edil
miş, bir konu hakkında, nedense ilgililerden 
tahkik etme lüzumu dahi duyulmadan, tahrif 
edilmiş bilgileri Yönetim Kurulu gibi Odanın 
sorumlu en yüksek organı imzasıyla bir baş
yazı halinde yayınlanması, hele böyle bir ha
rekete «bizden olanların» tevessül etmesi «bizi 
de düşündürmesi» bir yana, rencide etti. Du
rumun aydınlığa kavuşmasını sağlamak ama
cıyla, ve hiç olmazsa bundan böyle meselele
rin daha ciddiyetle ele alınmasına yardımı do
kunur düşüncesiyle, aşağıda belirtilen husus
ların 12.Oeak.1970 günü Sayın Başkanla yap
tığımız telefon muhaveresinde gösterilen ar
zuya da uygun olarak, Derginizin ilk çıkacak-
nüshasımn aynı yerinde ve aynen yayımlan
masını dileriz. 

Derginizin başyazıya tahsis edilen yerine 
bir «açıklama» iğin de olsa «misafir» olarak 
geldiğimizden bütün Sayın üye arkadaşları
mızdan özür diler, gerçeğin ortaya çıkmasını 
arzu, ve şahsiyet yapılmasında hiç bir yarar 
olmadığım teslim eden Sayın Yönetim Kuru
lu üyelerinin bu hareketimizi çok görmeyece
ğini ümit ederiz. 

Yazımızdan da anlaşılacağı üzere O.D.T. 
Üniversitesinin İnşaat Mühendisliği Bölümü
nün bir sayın öğretim üyesi bundan bir süre 
önce bir Maden Mühendisinin refaketinde, 
görüşmekte olduğumuz Maden Mühendisliği 
Bölüm Başkanlığı odasına girerek bize bir 
Maden Mühendisi takdim etmiş, kendisinin 
D.S.Î. de çalıştığını, hâlen Hidroloji Seminerip 

ne katıldığını, kendisine bir araştırma yaptır
mak arzusunda bulunduğunu söyledi. Buraya 
kadar olan kısım gayet normaldi. 

Fakat sıra meâlen «inşaat Bölümünde 
olursa fark dersleri ortaya çıkar, halbuki Ma
den Mühendisliği Bölümünde buna lüzum kal-
mıyacaktır, kayıt sizin Bölümce yapılsın» gibi 
beyanlar yapılınca, tiıisaflrlere Yönetmelikle
rin ilgili hükümleri açıklandı. 

Şimdi gelelim başyazınızdaki bazı ilginç 
ibarelere : 

— «Bizden olanların anlayışsızlığı, bizden 
olmayanların gösterdiği ilgi» : 

önce şunu belirtelim, ki Üniversitelerin 
her hangi bir öğrenim seviyesine giriş, sahst 
arzu veya kaprislere göre tayin edilmeyip, yü
rürlükte olan mevzuata, Yönetmeliklere göre 
yapılır. Oysa ki bu konuyla ilgili mevzuat da
ha Maden Mühendisliği Bölümü henüz kurul
madığı yıllarda yürürlüğe girmiştir. Ayrıca, 
herkesin bildiği gibi «Mühendislik Fakültesi 
Yönetmeliğinden bugün bahsetmek yersiz
dir, çünkü bu Fakülteye özel bir Yönetmelik 
mevcut olmamıştır ve Üniversitenin bütün Fa
külte ve Bölümleri için geçerli bir. «ODTÜ Çi
riş ve İmtihan Yönetmeliği» vardır. Bunun da 
müracaat sahiplerine şu veya bu Bölüm tara
fından değişik şekilde uygulanmak istenmesi 
(veya öyle gösterilmesi) gibi bir şey varit ola
maz. Her yerde olduğu gibi mevcut mevzuat 
yetkili makamlar tarafından usulü dairesinde 
değiştiirlmedlkçe aynen yürürlüktedir ve 
ODTÜde onu değiştirmenin de ne şekilde 
mümkün olacağı yukarıda izah edilmiştir. 

Mevzuatın dışında yapılacak veya yapıl
mağa teşebbüs edilecek her türlü hareketin, 
yukarıda yapılan bu açıklamanın ışığı altın
da değerlendirilmesinde her hâlde fayda var
dır. Her hangi bir işte «ilgi» gösterilecek, yar
dım yapılacaksa, bu herhalde mevzuatı zorla
mak, buna muvaffak olamayınca da kanunun 
emirlerini yerine getirmeyi şiar edinmiş kim
seleri suçlamak suretiyle olamaz ve olmama
lıdır. Muhtelif devrelerde böyle zorlamalara 
direniş göstermiş ve hattâ daha ileri giderek 
sonunda yüksek mevkideki görevinden de ay
rılmak durumunda kalmış nice mühendislerin 
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Oda üyeleri arasında bulunduğu, hattâ birkaç 
tanesinin de Sayın Yönetim Kurulunuzda gö
rev aldığı malûmunuzdur. Aklı sel im ve izan 
sahibi her Oda üyesinin ve özellikle bu son 
sayılan durumda olanların böyle nedensiz ve 
temelsiz «ilgi» yi onaylamayacakları açıktır. 

Bu münasebetle şunu da ifade edelim ki 
Maden Mühendisliğine örneğin Maden Mühen
disliği Opsiyonunda Yüksek Lisans (M.S.) de
recesi a lmak için kaydolma şartlarım (toplam 
ortalama not 2.5, İngil izce v.b.) haiz bir kim
se, gereği varsa önce Lisans fark derslerini, 
ve sonra M-S. seviyesindeki e s a s dersleri al
mak ve bunlardan gerekli başarıyı göstermek 
zorunluğundadır. Biz bunun bütün Bölümler 
için varit okluğunu düşünürüz. Bu bakımdan 
dışarıdan herhangi bir Bölümde diplomalı bir 
araştırma yaptırılmak istenmişse, bu iş yal-
mz bir araştırma (tez) yaptırmakla bitme-
mekte, sayılan bu derslerin de evvelemirde 
alınmasını gerektirmektedir. Bu husus, geçen 
muhaverede açıkça ifade edilmiştir. 

«Maden Bölümüne bu arkadaşımızı kabul 
ettirmek mümkün olmadı» : 

Maden Mühendisliği alanında M.S. çalış
maları yapmak isteyen ve gerekli şartları 
haiz olan her maden mühendisine Bölümün 
k a ç ı l a n açıktır ; henüz bir kontenjan konusu 
da yoktur. 

«... 

nldık» 

Üniversiteden ay-

Yöhetim Kurulunun • her hangi bir üyesi
nin Üniversiteye gelecek Bölüm yetkileriyle 
konuşması gibi bir durum olageîmemiştir. 

Gerçek şudur, biri Üniversite mensubu diğeri 
müracaatçı mühendis olmak üzere iki kişinin 
ziyareti vâki olmuştur. Ve onlarla, yazarları 
tarafından «detayına inilmesi gerekli» görül
meyen konuşma da, ileri sürüldüğünün aksine, 
ne «uzun» ne de herhangi bir «münakaşa» ha
vası içinde cereyan etmemiş, ancak on-onbeş 
dakika civarında sürmüştür. Bu esnada tek
rar edelim. Odanız Yönetim Kurulunda kim
se bulunmamıştır. Ksasen bulunması hâlinde 
de aynı hususlar kendisine söylenirdi. 

Sonuç olarak şunu belirtelim ki k im dur
sa olsun, öğrenme, yetişme, ilerleme arzusu 
gösteren her fert takdirle karşılanır. Bir Yö
netim Kurulunun da üyelerinin durumlarıyla, 
onlara daha iyi şartlar teminiyle> varsa çiğ
nenmiş hak lanmn savunulmasıyla uğraşmasi 
kadar tabiî birşey olamaz. Ancak, bir itham 
vaki olduğunda, hele bu i tham edilenlerin 
yirmi yık aşkın şerefli hizmetleri varsa, hele 
bunlardan biri Odanız mensubu değilse (ki o 
odaya olan fikrt bağlı l ıklanyla iftihar etmek
tedir) Graham BeH'denberi kullanılan şu teie- v 

fon devrinde elli kuruşluk bir masraf ve niha
yet üç dakika sürebilecek bir mükâleme yap
mak da tabii, mantıki ve gerekli değilmi idi? 

Biz yalnız bu açıklamayı yapıyor ve bu
nun nedenini yazıyı hassırhyanlara dahi sor
muyoruz. Yazıyla ilgisi olmayanlara esasen 
bir isnatta bulunmak aklımızdan geçmemiştir. 

Saygılarımızla, 

17.Ocak.1970, Ankara. 

Hayri Erten Melih Tokay 
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